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Radny Gminy Świnice Warckie

W odpowiedzi  na  złożoną   w dniu  9  lutego  2023  roku  interpelację w sprawie stawki opłaty za

gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  informuję,  iż  pierwsze  wstępne  wyniki  zakończenia  roku
budżetowego  2022  zostały sporządzone w dniu  31 stycznia  2023  roku, dlatego też  na sesji 26 stycznia

nie  podnoszony  był  temat  opłaty  za  odpady.  Sporządzenie  ostatecznych  sprawozdań  za  2022  rok

przypada  na dzień 31 marca  2023  roku.  Po tym terminie możemy rozpatrywać wykonanie dochodów i
wydatków dotyczących gospodarowania odpadami  komunalnymi za  rok poprzedni.

Na  dzień  dzisiejszy  zaplanowana  kwota  i.est  wyższa  niż  wydatki  wynikające  z  rozstrzygnięcia

przetargu  na  odbiór odpadów,  nie oznacza to jednak, że jest to cena ostateczna. Zgodnie z aktualnymi

przepisami jeśli umowa j.est zawarta na okres dłuższy niż 6 miesięcy, zawiera postanowienia dotyczące
zasad wprowadzania zmian wysokości wynagrodzenia należnego wykonawcy w przypadku zmiany ceny

materiałów  lub  kosztów  związanych  z  realizacją  zamówienia.  W  związku  z  dużą  dynamiką  cen  należy

być przygotowanym  na wzrost kosztów odbioru odpadów w 2023  roku.

Wydatkowanie ewentualnej nadwyżki na zakup przez gminę wtasnych pojemników  na odpady,

nie  koniecznie  ułatwi  konkurencję  między  firmami  odbierającymi  odpady,  wręcz  może  ją  ograniczyć

a ponadto  wygenerować  dodatkowe  koszty  związane  z  obsługą,   naprawą  czy  konserwacją  koszy.

Obstuga związana z koszami spadnie  na gminę.  Do tej pory to firma odbierająca odpady odpowiada za

uszkodzony pojemnik, wymianę czy  naprawę.   Dla  przykładu  możemy podać sąsiednią gminę w której

mieszkańcy byli zobligowani  do zakupu  koszy we własnym  zakresie,  a  pomimo tego  stawki  za  odpady

są zdecydowanie wyższe,  niż w   naszej gminie.

Oczywiście  na   bieżąco  monitorujemy  dochody  i  wydatki,   również  te  związane  z  odbiorem

śmieci   z   terenu   gminy   i   rozważamy   najkorzystniejsze   dla   mieszkańców   gminy   opcje   gospodarki

odpadami  komunalnymi, gtównie związane  z  możliwością obniżenia  stawki „opłaty śmieciowej".

Z  powstałej   nadwyżki  planujemy  część  środków  przeznaczyć  na   przeprowadzenie  kampanii

edukacyjnej  dla  mieszkańców gminy w temacie  segregacji  odpadów,  do  czego  obligują  nas  przepisy.

Niestety z  roku  na  rok   wskaźnik  segregacji w  naszej  Gminie  spada  i  w  związku  z tym  płacimy  kary za

nieuzyskanie odpowiednich  wskaźników  recyklingowych.

Jak   już   mówiłam   na   ostatniej   sesji   nie   wykluczam   korekty   stawek   i   obniżki   opłaty   dla

mieszkańców,  ale  będzie  ona  możliwa  dopiero  w  drugim  półroczu,  po  przeanalizowaniu  wszystkich

czynników  wpływających   na   ostateczną  cenę  odbioru  odpadów  i  dotyczyć  będzie  całej   powstałej
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